
/tP
/

Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22·467.502,467·655

Meghívó

, ';)o
Ertesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. október3-án (kedden) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1.1 1998. évi költségvetési koncepció tárgyalása az 1997.évi
költségvetés III. negyedévi zárása tükrében.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meglúvom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1997. október 21.
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Jelenléti ív

az 1997. év október hó 30. napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1.1 Citka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Ráez József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferene jegyző

Meghívottak~
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. október 30-án megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,

Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Tóth Zoltánné gazd. előadó

Igazoltan távol: Vasvári Pál képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapitja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1/ 1998. évi költségvetési koncepció tárgyalása az 1997. évi III.

negyedévi zárása tükrében.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

Farkas János polgármester tájékoztatta a testületet, hogy a testület határozata alapján
kitüntetésre felteljesztett jegyző 1997. október 23-án kitüntetés kapott. A kitüntetés: a
Magyar Köztársaság Elnöke által adományozott Ezüst Érdemkereszt. Gratulálunk a
kitüntetéshez.

L Napirend támalása

1/ A III. negyedévi költségvetés zárás. 1998. évi koncepció.

A számszaki adatokat tartalmazó táblázat és írásos anyag mellékelve.

Hozzászólások:

Cifka János - elmondja, hogy a költségvetésbe tervezett feladatok közül sok elkészült, és
többsége megvalósítása folyamatban van. A bevételek kidolgozása nélkül a célkitűzések

meghatározása is nehéz, mégis szükséges az együtt gondolkozás.

Kunsági László - javasolja a célkitűzések közé a tornaterem felújítását. Kéri a jelenlévőket,

hogy a célkitűzésekről, azok megvalósítási üteméről alkosson véleményt.

Fábián Jánosné - fontosnak tartja az alapfokú oktatás - óvoda, iskola - helyzetének további
javitását.
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Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy a bevételek kidolgozásának még számos akadálya van. Az
állami támogatások kiegészítésére szolgáló helyi bevételek emelése teheti lehetővé a több helyi
feladat megvalósitását. Módositás alatt van a helyi adókról szóló törvény, amelynek
legfontosabb része a vállalkozók iparuzési adója. Itt a tétel növelését tervezík, ugyanakkor
minden vállalkozó jogosult lesz bevételéből leszámolni a beszerzett árúk értékét. Ebben az
esetben az iparuzési adó csökkenésére számithatunk.

Érdemes elgondolkodni a lakbérek, a helypénzek, terembérek emelésén is.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a költségvetés teljesitése a terveink teljesítésének is
egyik fokmérője. Céljaink mindig a lakosság érdekeit szolgálták, javították az itt élők

életkörülményeit. Jövő éví célkitűzéseink maradjanak a realitás szintjén. Reméljük a
pusztazámori szeméttelep építésével kapcsolatos terveink valósággá válnak, így az új óvoda
építését és elkezdhetjük.

Most a legfontosabb az új szociális otthon építéséhez kapcsolódó közös beruházás
(szennyvíztelep, Hangya sor csatornázása) kivítelezése, természetesen más megkezdett
feladataink befejezésével, intézményhálózatunk fenntartásával. Erre pénzügyi alapot képez a
tartalékba helyezett 6 millió forint is.

Kéri, hogy a képvíselők a koncepció novemberi tárgyalásáig gondolkodjanak a célkitűzésekről

a bevételek esetleges növelési lehetőségéről

Több hozzászólás nem volt a képvíselőtestület egyhangúlag jóváhagyólag tudomásul vette
1997. éví költségvetés III. negyedéví teljesítéséről szóló beszámolót.

IL Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Márki Ferenc jegyző a jegyzőkönyv mellékletét képező szociális rendelet módosítást
terjesztette elő. Elmondta, hogy a rendelet végleges módosítására fél éven belül kerül sor.
Ennek elsődleges oka a gyámügyet érintő új törvényi szabályozás, amely sok feladatot a
gyámhivatalokhoz telepített, de helyben hagyott feladatai újszerűek, aminek szabályozása
szükséges.

Kéri a rendelet módosítás elfogadását.

Hozzászólás nem volt a képvíselőtestület egyhangúlag ( 9 igen szavazattal) megalkotta a
8/1997. (X.31.) sz. rendeletét az egyes szociális ellátási formák szabályozásáról.

A továbbiakban a jegyző ismertette - mellékelve - a Martonvásári Szociális Családsegítő

Szolgálat levelét, amely a gyámügyi igazgatás változásának egyik aktuális részterületé érinti. A
már többször említett törvény előírásai a helyi önkormányzatokra olyan feladatokat is ró,
amelynek megoldására a hivatali apparátus nincs felkészülve. A felkészítés hosszabb időt venne
igénybe, anyagilag a feladatok mennyiségéhez képest ráfizetéses lenne. Ennek megoldására



3

született hat település jegyzőinek ötlete, mely szerint a martonvásári Családsegítő Szolgálat
közös fenntartásával, a faladatok egy helyre koncentrálásával, ésszerűen tudnánk a törvényben
meghatározott feladatokat ellátni.

Erre a Családsegítő Szolgálat és a martonvásári önkormányzat is fogadóképes.

Kéri a testületet, fogadják el településünk a társuláshoz történő csatlakozását a levélben,
ajánlatban foglalt feltételek mellett.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 Igen szavazattal), az alábbi
határozatot hozta:

24/1997. (X. 30.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőteste az 1997. évi
XXXI. Tv. 40. §-ában szereplő kötelező feladata
ellátásáról a Martonvásár Nagyközség
Önkormányzata által fenntartott Szociális Segítő

Szolgálat keretében önálló szakfeladatként
működő Gyermekjóléti Szolgálathoz történő

csatlakozással, az intézmény közös
működtetésével kíván gondoskodni.

1997. november l. Napjától kezdeményezi a
társulás létrehozását.

A képviselőtestület az intézmény közös
működtetéséhez 1998. évi költségvetésében az
1997. január l-jei állandó népesség szám alapján
530 Ft/fő előirányzatot biztosít.

Farkas János polgármester tájékoztatójában elmondja, hogy az új épitési telkek kíalakítására
most cserével nyílna lehetőség. Az új telkeink melletti belterület föld Zsakó László, Pintér Pál,
Toman Pálné tordasi lakosok tulajdona. Zsakó László családja ezen földterületen lovardát
szeretne építeni, itt vállalkozást folytatni. Ennek megbeszélése során Zsakó Lászlóéknak
tanácsoltuk, hogy ne abelterületen (ott az ilyen építkezés tiltott), hanem a mellette lévő

külterületi földön (viz, villany közművesítéssel), amely az önkormányzat tulajdona, építsenek.
E lehetőséget elfogadták, kérték a testület cserére vonatkozó döntését.

Amellékelt vázrajzon a szóban szereplő földterület, annak nagysága feltüntetésre került. A
csere lehetőség kíhasználása önkormányzatunkat 3,5 ha. földhöz juttatja, amelyen építési telek
alakíthatók kí.

Hozzászólások

Cifka János - egyetért a cserével, de telkek kíalakítására egyenlőre nincs szükség, mível a
korábban kíosztott telkeken sem építenek ütemesen.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 9 igen szavazatta) az alábbi
határozatot hozta:

25/1997. (X. 30.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete aházhelyek
kialakítása érdekében, egyetért a tordasi 257/41
hrsz-ú és a 05/1 hrsz-ú ingatlanok indokolt
mértékű cseréjében.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismertette, hogy a RÁFA BT a ,,Páskomok" alján
lévő nádast, a hozzátartozó réUel rendezni kivánja. Ezen rendezésben érintett egy néhány
önkormányzati tulajdonú ingatlan is.

Kéri a képviselőtestületet értsen egyet azzal, hogy az érintett ingatlanok adott esetben
értékesitésre kerüljenek a kérelmező RÁFA BT részére. Az értékesítéssel, a rendezéssel a
község egy újabb pontja válhat rendezetté, kulturált környezetté.

Hozzászólások

Kunsági László - mit akar itt a RÁFA BT csinální ?

Rácz József elmondja, hogy a BT rendezni kívánja az érintett területen lévő nádast, ott
halastavat építeni, a területet rendezni, fákat telepíteni. A gyepes területen pedíg takarmányt
termelni.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal)az alábbi
határozatot hozta:

26/1997. (X. 30.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete egyetért a RÁFA
BT területrendezésével és azon igényével, hogy az
Önkormányzat tulajdonában lévő fóldterületeket
megvásárolja.

Az eladásra szánt területek nagyságáról, áráról a
Földhivatali munkarészek elkészülte után fog
dönteni.
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A polgármester a továbbiakban ismertette hogy a Virágos Magyarországért Verseny szervezői

1997. november 14-re a Hévíz Városi Sportcsarnokban tartandó eredmény hirdetésre hívták
önkormányzatunkat.

Tájékoztatta továbbá a jelenlévőket, hogy a gárdonyi Rendőrkapitányság új kapitánya
bemutató látogatáson felkeresett bennünket. Az új kapitány Besenyei Csaba r. őrnagy

Citka János a Gazdasági és Vállalkozási Bizottság elnöke ismertette a bizottság döntését. A
bizottság a jelenlegi testületi ülés előtt tartott ülésén egyhangúlag úgy döntött, hogy Márki
Ferenc jegyző részére, állami kitüntetéséhez, két havi jutalom megállapítását javasolja.

Hozzászólások:

Fábián Jánosné - javasolja, hogy a jutalom összege magasabb legyen úgy, hogy az érje el a
nettó 100.000 Ft-ot.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

2711997. (X. 30.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a bizottsága
előterjesztésével egy ért.

Felkéri a polgármestert, hogy a jegyző részére
állami kitüntetéséhez legalább két havi jutalmat
biztosítson.

2/Képviselőkbeje/entései

Fábián Jánosné - az iskolai zongora oktatáshoz nagy szükség volna egy pillllÍnó vásárlására.
Meg kellene találni ennek a fedezetét még ebben az évben.

Farkas János polgármester a felvetett kérdésre elmondja, hogy az iskolai költségvetés ezt a
mintegy 200.000 Ft-ot ki tudja gazdálkodni, ezért nem lehet akadálya a pianinó
megvásárlásának.

Juhász György elmondja, hogy október 10-én az önkormányzat képviseletében részt vett az
autópályákkal érintett településen gödöllői találkozóján.

Tájékoztatta a képviselőket az ott elhangzottakról.
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Turda Sándor tájékoztatta a képviselőket arról az értekezletről, amelyet a pázmándiak
szorgalmaztak, és amelyen a polgárőrséget is érintő URH rádió rendszer kiépítéséről volt szó.

Az értekezleten megjelentek megállapodtak abban, hogy a részletek kidolgozása után az
érintett önkormányzatok részletes anyagot kapnak döntéseik megalapozottságához.

Cifka János a Kölcsey utca kövesútja önkormányzati pénzből elkészült. Az érintettek kapjanak
levelet az út elkészültérőlés mindenki kapjon csekket arról, mennyivel kell ehhez hozzájárulni.
Mindenki kapjon erről befizetési felszólítást.
Az október 23-i ünnepély rossz időpontban (nem az ünnepen) került megrendezésre, ezért
kevesen mentek el. Igaz az is, hogy az ünnepély kemény polítíkai eseménnyé alakult, amí sokak
szemében rosszallást fejezett ki. Nem ért egyet az ünnepi beszéd utolsó perceiben
elhangzottakkal.
A jövőben jobban kell ezt szervezni, íoleg ha a meglúvón az Önkormányzat is a rendezők

között szerepel.

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy az útépítés javasolt formában való megoldása
helyi rendelkezés hiányában nem megoldható. Egyet lehet érteni azzal a módszerrel, hogy az
utcában telekkel, rendelkezők részére levél menjen ki, amelyben kéljük járuljanak hozzá az
útépítéshez. Mindez azonban csak kérés maradhat, erre kötelezni senkit nem lehet.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánitotta

kmf
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polgármester


